



Canadian Pari-Mutuel
Agency

An Agency of Agriculture
and Agri-Food Canada

EXECUTIVE DIRECTOR
P.O. Box 5904, LCD Merivale
Ottawa ON K2C 3X7
tel/tél. : 613 759-6100

Agence canadienne
du pari mutuel

Un organisme d'Agriculture
et Agroalimentaire Canada

DIRECTEUR EXÉCUTIF
C.P. 5904, PDF Merivale
Ottawa ON K2C 3X7
fax/télécopieur : 613 759-6230

July 8, 2015

Le 8 juillet 2015

MEMORANDUM TO:
Provincial Regulatory Bodies
Canadian Horse Racing Associations
Horse Persons Groups

**SUBJECT: Certificates of Positive Analysis
for Oxilofrine**

Oxilofrine is an amphetamine type stimulant. Its use has been reported in human and equine athletes. The Association of Racing Commissioners International (ARCI) categorizes it as a Class 2, Penalty A substance. The Pari-Mutuel Betting Supervision Regulations do not permit the use of oxilofrine.

Recently conducted target testing for the drug oxilofrine resulted in four certificates of positive analysis being issued in the province of Ontario. Consequently, the CPMA carried out an investigation. A preliminary explanation for these positives may be the result of horsemen using products containing ephedrine.

CPMA is conducting further research on oxilofrine and ephedrine, and will advise the industry of its findings upon completion of these studies.

In the meantime, measures have been instituted to ensure that a positive test will not result when products containing ephedrine are used in a manner consistent with the elimination guidelines provided in the CPMA's 2011 Schedule of Drugs booklet.

Sincerely,

NOTE DE SERVICE AUX :
Organismes de réglementation provinciaux
Associations canadiennes de course
Groupes des professionnels du cheval

**OBJET : Certificats d'analyse positive pour
l'oxilofrine**

L'oxilofrine est un stimulant de type amphetamine. Son usage a été rapporté chez des athlètes humains et équins. L'Association of Racing Commissioners International (ARCI) la catégorise comme substance de classe 2 et pénalité A. Le Règlement sur la surveillance du pari mutuel n'autorise pas l'utilisation de l'oxilofrine.

De récents tests ciblés de dépistage de la drogue oxilofrine se sont soldés par la délivrance de quatre certificats d'analyse positive pour la province de l'Ontario. Par conséquent, l'ACPM a mené une enquête. Une explication préliminaire de ces cas pourrait être l'utilisation, par les professionnels du cheval, de produits contenant de l'éphédrine.

L'ACPM effectue présentement de plus amples recherches sur l'oxilofrine et l'éphédrine et avisera l'industrie des résultats à la fin de l'étude.

Des mesures ont été mises en place pour s'assurer qu'un résultat d'analyse positive ne sera pas obtenu lorsque des produits contenant de l'éphédrine sont utilisés conformément aux lignes directrices sur l'élimination énoncées dans la brochure « Annexe des drogues 2011 » de l'ACPM.

Cordialement,



Steve Suttie